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VÝBOR PRO VENKOV, ZEMĚDĚLSTVÍ A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Zastupitelstva Jihočeského kraje 

Tajemník výboru: Mgr. Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail.: martinek@kraj-jihocesky.cz  

 
   V Českých Budějovicích dne 12. 2. 2024   

           

Z Á P I S č. 26 
 

z jednání Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí Zastupitelstva Jihočeského kraje,  
které se konalo  

 
v pondělí dne 12. 2. 2024 od 13:00 hodin 

 
v zasedací místnosti Secese, č. 3.076 (3. patro) 

budova Krajského úřadu JČK v Českých Budějovicích, U Zimního stadionu 1952/2 
 

Přítomni: 
Členové výboru: Ing. Hana Šťastná, RNDr. Ing. Vladimír Říha, CSc., Ing. arch. Veronika 

Kovářová, Ing. Jitka Šebelková, Zdeněk Mráz, Mgr. Libor Moravec, Václav 
Vostradovský, Jana Drobilová Holcová, Stanislav Hlava, Mgr. Dan Leština 

Omluveni: Mgr. Filip Mencl, Ing. Marie Buzková, Ing. Jiří Strachota 
Hosté za KÚ JčK: Ing. Milan Vlášek, Ing. Hana Pacáková, Ing. Monika Wögebauerová 
Hosté: Ing. Vladimír Klatovský, CSc. (ISES), Ing. Zuzana Dvořáková (ISES), Ing. 

Václav Král (Teplárna ČB) 
 
Začátek jednání: 13.00 hodin. 
 
Jednání zahájila předsedkyně výboru paní Ing. Hana Šťastná, přítomných bylo deset členů, výbor byl 
usnášeníschopný.  
 
Program jednání 
 

1) Zahájení zasedání (předsedkyně Ing. Hana Šťastná) 

2) Projekt „Efektivní management půdy a vody v krajině“ a jeho financování z rozpočtu 

Jihočeského kraje (Ing. Milan Vlášek) 

3) Návrh na schválení Změny Plánu odpadového hospodářství Jihočeského kraje (Ing. Hana 

Pacáková) 

4) Návrh dotace Jihočeského kraje na kofinancování akcí v rámci dotačního programu MZe 129 

410 „Podpora výstavby a technického zhodnocení infrastruktury vodovodů a kanalizací III“ pro 

rok 2024 - 1. část (Ing. Monika Wögebauerová) 

5) Změna č. 3 SM/82/ZK „Statut Fondu vodního hospodářství“ (Ing. Monika Wögebauerová) 

6) Plán činnosti Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí Zastupitelstva Jihočeského 

kraje pro rok 2023 (Ing. Hana Šťastná) 

7) Různé 

 
 

Program jednání byl přítomnými členy schválen. 
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1) Zahájení zasedání  

 
Paní předsedkyně H. Šťastná přivítala přítomné na jednání a přivítala hosty, zároveň omluvila pana 
náměstka Talíře z důvodu návštěvy u lékaře. 
 
 

2) Projekt „Efektivní management půdy a vody v krajině“ a jeho financování z rozpočtu 

Jihočeského kraje 

 

Bod uvedl pan Ing. M. Vlášek – tento projekt je zaměřen na povodí Římova. Cílem je zjistit zdroje 

znečištění, a následně navrhnout příslušná opatření. Kraj by měl vystupovat jako aplikační garant – 

úkolem bude zajistit komunikaci vědecké sféry a veřejnosti. Počítá se se zařazením pracovníků úřadu 

(ing. Kosová, RNDr. Kamil Zimmermann Ph.D.) Náklady by měly být asi 4 mil., z krajských peněz 200 

tis. Kč (95% financování). 

Pan D. Leština se zeptal na existenci pracovní verze? M. Vlášek konstatoval, že pracovní verzi dává 

dohromady Biologické centrum; dále doplnil zamýšlený harmonogram – letos schvalovací proces, celý 

projektový záměr bude zaslán až bude k dispozici. 

Pan V. Říha souhlasí s tím, že hlavní jsou ta opatření, ale informací máme podle něj mnoho, ty hlavní 

zdroje znečištění jsou známy, klíčovým problémem jsou pak ta řešení – jaký je horizont projektu? M. 

Vlášek odpověděl, že se počítá s rokem 2028, a dodal, že výstupy projektu můžeme pak též použít pro 

naši vlastní rozhodovací činnost; výzvou je najít nějaký rozumný kompromis mezi rybářským využitím 

rybníků a ekologickou udržitelností – s tím by nám výzkum mohl významně pomoci, momentálně již 

máme dílčí výzkumy k dispozici. Pokusíme se najít nějakou cestu již na úrovni trojkových obcí, které 

vydávají stanoviska. 

H. Šťastná shrnula proběhlou diskusi a nechala hlasovat o následujícím usnesení: 

 

U s n e s e n í č. 1/2024/ZV-26 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 

I. bere na vědomí 

informaci o projektu „Efektivní management půdy a vody v krajině“ a jeho financování z rozpočtu 

Jihočeského kraje 

II. doporučuje 

zastupitelstvu kraje schválit 

1. realizaci a financování projektu „Efektivní management půdy a vody v krajině“ v rámci 

Programového rámce v Operačním programu Jan Amos Komenský Mezisektorová spolupráce (dále jen 

OP JAK) s celkovými výdaji ve výši 4 100 000 Kč včetně DPH, z toho způsobilými výdaji ve výši 4 100 

000 Kč včetně DPH; 

2. předfinancování způsobilých výdajů projektu „Efektivní management půdy a vody v krajině“ 

Jihočeským krajem maximálně do výše 95 %, tj. 3 895 000 Kč včetně DPH, s čerpáním na základě 

Formuláře evropského projektu dle přílohy č. 1; 

3. kofinancování projektu „Efektivní management půdy a vody v krajině“ Jihočeským krajem 

maximálně do výše 5 %, tj. maximálně 205 000 Kč včetně DPH s podmínkou přidělení dotace z OP 

JAK, s čerpáním na základě Formuláře evropského projektu dle přílohy č. 1. 

Hlasování 9/0/0 

 

3) Návrh na schválení Změny Plánu odpadového hospodářství Jihočeského kraje 
 
Bod uvedla paní Ing. H. Pacáková. Nový plán by měl být schválen do roku 2026, nyní se jedná o 
aktualizaci stávajícího plánu, kterou provedla společnost ISES, s. r. o. Praha. Aktualizace POH 
Jihočeského kraje je provedena na základě výzvy MŽP k aktualizaci POH krajů, aby byly v souladu 
s aktualizovaným POH ČR z května r. 2022. Aktualizace krajských plánů je podmínkou k otevření 
čerpání dotací z OP ŽP v oblasti odpadového hospodářství. Zástupci společnosti ISES následně 
aktualizaci představili v krátké prezentaci. Aktualizace se týká zejména cílů v závazné části POH JčK, 
konkrétně ● navýšení recyklace komunálních odpadů, ● omezení skládkování KO na 10% do r. 2035 a 
dále, ● zavedení  povinného  odděleného  sběru textilního odpadu, ● redukce  potravinových  odpadů, 
● zavedení povinnosti odděl. sběru BRO od r. 2023, ● zavedení povinnosti po r. 2030 uvádět na trh 
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pouze recyklovatelné plastové odpady, ● zákaz vybraných plastových produktů na jedno použití.  Počet 
sledovaných cílů se navýšil z původních 53 na 70, z nich 4 strategické, 30 hlavních a 36 dílčích cílů. 
Dále v rámci aktualizace POH došlo k některým termínovým, formulačním a procentovým úpravám.  
Během prezentace a po prezentaci proběhla diskuse. 
Pan V. Říha se dotázal, jak je to s využitím fosforu – je to zatím otázka výzkumu, proč se to tam 
objevuje? Je to z toho důvodu, že když se to zahrne do plánu, můžou na to vzít ohled též granty, 
udělované příslušným výzkumníkům. 
Pan V. Říha dále vyslovil obavu o výskyt přeshraničního dovozu odpadu. Paní Pacáková konstatovala, 
že již v rámci procesu EIA (posouzení vlivu záměru na ŽP) není povolován žádný dovoz odpadů ze 
zahraničí. 
Pan D. Leština se zeptal, proč jsou ZEVO ve směrné části, i když u sebe mají vysloveně poznámku o 
nezávaznosti – nemělo by to být v analytické části? Zástupce zpracovatele odpověděl, že se jedná o 
původní stanovenou strukturu od ministerstva, tedy to tam takto musí ponechat. 
Pan V. Říha se dotázal na zdroje pro ZEVO – bude dostatek odpadu pro všechny zamýšlené provozy? 
Paní Z. Dvořáková poukázala na to, že táborské ZEVO má dojednánu a zasmluvněnu širokou škálu 
obcí, paní H. Pacáková dodala, že také kraj Vysočina zvažuje dovoz odpadu k nám do kraje, pan V. 
Král následně okomentoval konkrétní čísla, se kterými se počítá. 
Paní V. Kovářová vznesla dotaz na strusku a její uskladnění. Paní H. Pacáková odpověděla, že by měla 
být částečně následně využitelná, konkrétní specifikace pak bude předmětem nového Plánu v roce 
2026. Pan V. Král doplnil, že zatím jsou prostory dostačující – ve věci dovozu strusky z ciziny již 
ministerstvo přijalo opatření loni v červnu. 
Pan D. Leština deklaroval několik připomínek. Z technického hlediska apeluje na odbor, zda by mohl 
dodávat dokumenty s vyznačenými změnami v textu. Následně k jednotlivým bodům – v bodě 4.2.1. má 
připomínku, zda Studie proveditelnosti na možnosti energetického využívání KO v JčK a Svozová studie 
odpadu do ZEVO v JčK jsou správně citované mezi Normativními nástroji. V bodě 4.3.1.1. podle něj 
chybí podmínka pro nestavění nadkapacitních spaloven. Paní H. Pacáková odpověděla, že případné 
překročení kapacit u plánovaných záměrů ZEVO v JčK posuzuje MŽP v rámci procesu EIA. Pan D. 
Leština dále apeloval na zohlednění cíle z hlediska materiálového využití (tedy recyklace) odpadu. Paní 
H. Pacáková odkázala na 1. větu pod nadpisem Oblast technického zabezpečení systému, který zní: 
„Podporovat realizaci výstavby inovativních technologií, které upřednostňují materiálové využití 
komunálních odpadů.“  Pan D. Leština poukazuje též na zamýšlenou částku 12 mld. korun a konstatuje 
podnět, aby na vyšší priority (recyklace) bylo vynaloženo též více prostředků než na priority nižší 
(spalování). Pan V. Král poukázal na to, že to tak úplně není záležitost pana náměstka Talíře – pokud 
něco může udělat kraj, pak je to například finanční podpora zálohování obalů PET a z hliníku. 
Paní H. Pacáková konstatovala, že zatím se jedná jen o teoretický odhad u plánovaných záměrů ZEVO. 
V novém POH JčK, který bude schvalován v r. 2026, již budou známy schválené záměry ZEVO včetně 
jejich předpokládané kalkulace nákladů.  
V průběhu diskuse opustil jednání pn V. Vostradovský. 
Následovalo hlasování o dvou bodech usnesení: 
 
U s n e s e n í č. 2/2024/ZV-26 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
 
I. bere na vědomí 
1. návrh aktualizace č. 1 Plánu odpadového hospodářství Jihočeského kraje na období 2016 – 2025 s 
výhledem do roku 2035 dle příloh č.1, 2 a 3 důvodové zprávy;  
2. návrh Obecně závazné vyhlášky Jihočeského kraje, kterou se mění Obecně závazná vyhláška 
Jihočeského kraje č.1/2016, kterou se vyhlašuje závazná část Plánu odpadového hospodářství 
Jihočeského kraje pro období 2016 - 2025 s výhledem do roku 2035 dle přílohy č. 5 důvodové zprávy; 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje  

 

1. schválit aktualizaci č. 1 Plánu odpadového hospodářství Jihočeského kraje na období 2016 – 2025 s 
výhledem do roku 2035; 
 
Hlasování 6/0/2 
 
2. vydat Obecně závaznou vyhlášku Jihočeského kraje č. 1/2024, kterou se mění Obecně závazná 
vyhláška Jihočeského kraje č.1/2016, kterou se vyhlašuje závazná část Plánu odpadového 
hospodářství Jihočeského kraje pro období 2016 - 2025 s výhledem do roku 2035. 
 
Hlasování 8/0/0 
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4) Návrh dotace Jihočeského kraje na kofinancování akcí v rámci dotačního programu MZe 

129 410 „Podpora výstavby a technického zhodnocení infrastruktury vodovodů a 
kanalizací III“ pro rok 2024 - 1. část 
 

Bod uvedl pan Ing. M. Vlášek, jedná se o tradiční bod schválení kofinancování v dotačním programu, 
tentokrát pro obce Radenín a Trhové Sviny.  
 
Do diskuse se nikdo nepřihlásil, následovalo tedy hlasování o navrženém usnesení: 
 
 
U s n e s e n í č. 3/2024/ZV-26 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 

I. bere na vědomí 

žádosti o dotace ve výši 7 270 700,00 Kč na kofinancování akcí k zahájení v roce 2024 v rámci dotačního 

programu Ministerstva zemědělství České republiky 129 410 „Podpora výstavby a technického 

zhodnocení infrastruktury vodovodů a kanalizací III“, dle příloh č. 1 a 2 návrhu; 

II. doporučuje 

zastupitelstvu kraje schválit 

1. dotaci ve výši 2 486 800,00 Kč na kofinancování akce „Radenín – čistírna odpadních vod, kanalizační 
sběrač sever a tlaková kanalizace západ, Radenín – kanalizační sběrač jih a kanalizační propoje, 
Radenín – tlakové kanalizační přípojky“ pro obec Radenín, Radenín 61, 391 20 Radenín, IČO 
00252735, 
2. dotaci ve výši 4 783 900,00 Kč na kofinancování akce „Trhové Sviny – kanalizace Rejta“ pro město 
Trhové Sviny, Žižkovo náměstí 32, 374 01 Trhové Sviny, IČO 00245551, 
3. vzor Smlouvy o poskytnutí dotace Jihočeského kraje na kofinancování akce prováděné v rámci 
programu MZe 129 410 „Podpora výstavby a technického zhodnocení infrastruktury vodovodů a 
kanalizací III“; 
 
Hlasování 7/0/0 
 

5) Změna č. 3 SM/82/ZK „Statut Fondu vodního hospodářství“ 
 

Bod uvedl a krátce představil pan Ing. M. Vlášek, jedná se prakticky o přečíslování některých paragrafů. 
Paní V. Kovářová se v diskusi zeptala na možnosti využití, pan M. Vlášek přislíbil informaci zaslat. 
Následovalo hlasování usnesení: 
 
U s n e s e n í č. 4/2024/ZV-26 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I.  doporučuje  

zastupitelstvu kraje schválit změnu č. 3 SM/82/ZK „Statut Fondu vodního hospodářství“ dle přílohy č. 1 
návrhu 92/RK/24 s účinností od 23. 2. 2024. 

Hlasování 6/0/0 
 

6) Plán činnosti Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí Zastupitelstva 
Jihočeského kraje pro rok 2023 

 
Představila paní předsedkyně H. Šťastná, následně v diskusi došlo ke shodě na plánovaných termínech 
zasedání: 8.4.; 17.6. a 9.9. 2024. 
 
U s n e s e n í č. 5/2024/ZV-26 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I.  doporučuje  

zastupitelstvu kraje schválit navržený Plán činnosti Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí 
Zastupitelstva Jihočeského kraje na rok 2024. 

Hlasování 7/0/0 
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7) Různé 
 

V rámci diskuse padl návrh na to uspořádat některé z následujících jednání jako výjezdní – bude 
případně operativně domluveno. 
 
Jednání skončilo ve 14:56.  
 
 
Zapsal:  Mgr. Jan Martínek, tajemník   
 
 
 
Ověřila:  Ing. Hana Šťastná, předsedkyně ZV  
 


